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Světlana ZÁRUBOVÁ, moderátorka
--------------------
Je polovina září a pro české pěstitele marihuany to znamená jediné - blíží se jim doba sklizně. Zároveň tím pro ně
vrcholí nebezpečná hra na policisty a zločince. Ti, kteří pěstují marihuanu jen pro svou potřebu, by si ale mohli už brzdy
oddechnout. Připravovaný trestní zákon totiž počítá právě pro její konzumenty s lehčími tresty.
Lukáš MATERNA, redaktor
--------------------
Všechny drogy nejsou stejně společensky nebezpečné. To je základní fakt, kvůli kterému se v novém trestním zákoníku
rozlišují drogy na měkké a tvrdé, přesněji řečeno na konopné a ty ostatní, a to je příjemná zpráv a pro nemalý počet
českých kuřáků marihuany.
Michal MIOVSKÝ, vedoucí Centra adiktologie Psychiatrické kliniky 1. LF UK v Praze
--------------------
Celkový počet pravidelných uživatelů se v České republice odhaduje mezi dvě stě až čtyři sta tisíci.
Lukáš MATERNA, redaktor
--------------------
Odhaduje se také, že několik desítek tisíc lidí si marihuanu samo pěstuje kvůli strachu z postihu často doma.
Michal MIOVSKÝ, vedoucí Centra adiktologie Psychiatrické kliniky 1. LF UK v Praze
--------------------
Je to pro ně mnohem bezpečnější, pro policii téměř neodhalitelné.
pěstitel marihuany
--------------------
Tím, že já si pěstuju marihuanu sám pro sebe, tak nepotřebuju žádný dealery, tudíž nepodporuju černej trh.
Lukáš MATERNA, redaktor
--------------------
Autoři nového zákoníku ale upozorňují, že mírnější tresty se rozhodně nebudou týkat lidí, kteří marihuanu pěstují ve
velkém, prodávají nebo dávají dalším osobám.
Pavel ŠÁMAL, spoluautor nového trestního zákoníku
--------------------
To je třeba zdůraznit, jenom u pěstování pro vlastní potřebu.
Lukáš MATERNA, redaktor
--------------------
Nový zákoník vítá i policie, která se beztak snaží zaměřovat spíš na závažnější formy drogové kriminality. Na změnu
si ale kvůli legislativnímu procesu budeme muset počkat minimálně do ledna roku 2009. I v případě, že mírnější zákon
vstoupí v platnost, odborníci neočekávají, že počet samopěstitelů výrazně stoupne. Říkají, že kdo chce pěstovat, pěstuje
už nyní.


